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Dnia 30.1.2025r. 

Rada Gminy Masłów 

Protokół XV  

SESJA RADY GMINY MASŁÓW  

w dniu 30 stycznia 2025 

 

Miejsce posiedzenia: Sala Samorządowa urzędu gminy 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:58 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Sylwia Bakalarz–Borkowska 

2. Mateusz Durlik 

3. Mateusz Fąfara 

4. Wojciech Haba 

5. Teodora Jagiełło 

6. Piotr Kapuściński 

7. Tomasz Ksel 

8. Mirosław Kuzka 

9. Michał Leśkiewicz 

10. Artur Lis 

11. Justyna Łakomiec 

12. Lucjan Pabis 

13. Andrzej Pedrycz 

14. Renata Samiczak 

15. Piotr Zegadło 

  

Lista gości na posiedzeniu 

Justyna Nawrocka -Dusza - Sołtys sołectwa Barcza  

Mirosław Piwko - sołtys sołectwa Brzezinki  

Roman Kołomański - sołtys sołectwa Ciekoty  

Aniela Cedro - sołtys sołectwa Dąbrowa  

Adam Stachura - Sołtys sołectwa Dolina Marczakowa  

Małgorzata Kozubek - Sołtys sołectwa Masłów Pierwszy  

Katarzyna Kaczor - sołtys sołectwa Mąchocice - Scholasteria  

Edward Mazur - Sołtys sołectwa Wola Kopcowa  

Maria Bysiak - Sołtys sołectwa Wiśniówka 
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1. Otwarcie posiedzenia 

Stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady Gminy 

Masłów Piotr Kapuściński przywitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Zastępcę Wójta, 

pracowników urzędu oraz gości obecnych w sali.  

Przewodniczący Rady odczytał informację o transmisji i otworzył obrady. 

 

2. Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach uczestniczy 13 radnych, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności (wygenerowana na 

podstawie systemu informatycznego esesja) stanowi załącznik niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował, że nie wpłynął 

wniosek o zmianę porządku obrad i przystąpił do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

 

4. Przyjęcie protokołów Nr XIII i Nr XIV z poprzednich sesji 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował, że nie wpłynęły 

uwagi do treści przedłożonych protokołów.  

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu Nr XIII z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 
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Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu Nr XIV z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński przedstawił informację nt. pism 

złożonych przez radnych oraz spotkań w których uczestniczyli radni.  

 

6. Sprawozdanie Wójta z pracy Wójta i urzędu gminy w okresie między sesjami 

Materiał radni otrzymali w statutowym terminie i stanowi załącznik protokołu. Tomasz Lato 

(Wójt Gminy Masłów) przedstawił istotne sprawy dotyczące funkcjonowania urzędu  

w okresie między sesjami.  

Brak głosów w tym punkcie.  

 

7. Raport z realizacji Strategii Rozwoju Gminy Masłów na lata 2022-2030 

Kierownik referatu Promocji i Rozwoju Gminy Agnieszka Borycka przedstawiła 

szczegółowo raport, stanowiący załącznik protokołu.  

Brak głosów w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji 

Gminy 

 

8. Projekt uchwały: 

a) w sprawie planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2025 r. za kształcenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Masłów 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Anna Kowalczyk przedstawiła projekt uchwały. 

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i 

Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2025 r. za kształcenie 
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nauczycieli zatrudnionych w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/109/2025 została podjęta. 

 

b) w sprawie przystąpienia Gminy Masłów do realizacji Programu „Asystent osobisty 

osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 

2025 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Aneta Kułak omówiła projekt uchwały. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato dodał, że zadanie trafia do najbardziej potrzebujących 

mieszkańców gminy. W skali gmin wiejskich w województwie świętokrzyskim gmina 

Masłów otrzymuje największe dofinansowanie w tym zakresie.   

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zapytał czy wysokość dotacji jest 

uzależniona od ilości osób potrzebujących.  

Kierownik GOPS Aneta Kułak wyjaśniła szczegółowo zasady składania wniosku i górny 

limit dofinansowania, którego gmina nie może przekroczyć oraz limity godzin. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są to środki wystarczające i czy była robiona analiza 

jakiego rzędu środki byłyby wystarczające.  

Kierownik GOPS Aneta Kułak odpowiedziała, że niestety nie są. Dlatego ograniczane są 

godziny realizowalnych zadań i zmniejszona stawka godzinowa, aby jak największa liczba 

osób potrzebujących mogła skorzystać z tej formy pomocy. Według wyliczeń GOPS, 

kwota która spełniałaby oczekiwania to około 4,5 mln zł.  

Brak kolejnych głosów w dyskusji.  

Opiniują: Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy, Komisja 

Budżetu i Finansów 

Głosowano w sprawie: przystąpienia Gminy Masłów do realizacji Programu „Asystent 

osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 

2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/110/2025 została przyjęta.  

 

c) w sprawie przystąpienia Gminy Masłów do realizacji Programu „Opieka 

Wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Aneta Kułak przedstawiła projekt 

uchwały. 

Brak głosów w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i 

Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: przystąpienia Gminy Masłów do realizacji Programu „Opieka 

Wytchnieniowa” dla Jednostek Samorządu Terytorialnego – edycja 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/111/2025 została podjęta.  

 

d) w sprawie przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Masłów na lata 2025-2032" 

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zapytał czy funkcjonują programy 

wspierające koszty wymiany pokrycia dachowego.  

Kierownik referatu RGKiOŚ wyjaśniła, że w ubiegłym roku Agencja Restrukturyzacji  

i Modernizacji Rolnictwa dofinansowała koszt wymiany pokryć budynków gospodarczych 

dla rolników. Na chwilę obecną nie ma informacji aby miały ruszyć programy rządowe, 

które obejmowałyby wymianę pokryć dachowych mieszkańców niebędących rolnikami.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz zapytał, czy gmina jest 

również zobowiązana do zgłoszenia obiektów pokrytych azbestem do marszałka. Jest to 

6 ton czy 60 i czy jest to zrobione?  
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Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił, że program, o którym dziś rozmawiamy 

dotyczy gospodarstw domowych. Samorządy wymieniają pokrycia dachowe w większości 

na koszt własny. Obiekty w Wiśniówce są zaplanowane do wymiany pokrycia dachowego, 

w gminie są to pojedyncze obiekty.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Mirosław Kuzka zwrócił się z pytaniem dotyczącym doniesień medialnych o konieczności 

złożenia oświadczeń w terminie do końca stycznia. Według informacji w mediach, za 

niezłożenie tego oświadczenia grozi dość wysoka kara finansowa.  

Kierownik RGKiOŚ szczegółowo wyjaśniła, że obowiązek ten istnieje od 2001 roku  

i wynika z ustawy o ochronie środowiska. Takie oświadczenie powinno być składane 

corocznie do 31 stycznia. Jednak złożenie informacji po tym terminie również będzie 

przyjęte. Kierownik RGKIOŚ wyjaśniła, że inwentaryzacja w tym zakresie była 

przeprowadzona wobec czego na bieżąco dokonywana jest aktualizacja.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy te dane są wynikiem zgłoszeń o których 

rozmawiamy, czy to jakaś głębsza analiza i stan faktyczny z jakim mamy do czynienia, 

czy to niedoszacowanie. 

Kierownik RGKiOŚ wyjaśniła, że inwentaryzacja była przeprowadzona na przełomie lipca 

i sierpnia, więc mieszkańcy mogli dokonać wymiany pokryć dachowych do dnia 

dzisiejszego. Ale informacje w bazie są aktualizowane, a ich niedoszacowanie jest 

nieznaczne.  

Wiceprzewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Wojciech Haba 

zwrócił się z pytaniem, co po 2032 roku, kiedy upływa termin na wymianę pokryć 

azbestowych. Czy w sytuacji gdy takie pokrycia dachowe pozostaną – będą nakładane 

jakieś kary dla samorządu czy poszczególnych mieszkańców.   

Kierownik Anna Kucmin odpowiedziała, że nie ma wiedzy w tym zakresie.  

Sołtys sołectwa Masłów Pierwszy Małgorzata Kozubek poinformowała, że z jej wiedzy 

wynika, iż osoby które skorzystały z pomocy finansowej na wymianę pieca, z Zielonego 

Ładu będą mieć kontrole w tym zakresie.  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję. 

Opiniują: Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

Komisja Budżetu i Finansów 

Głosowano w sprawie: przyjęcia "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Masłów na lata 2025-2032" 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 
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NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/112/2025 została przyjęta.  

 

e) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/222/2020 Rady Gminy Masłów z dnia 29 maja 

2020 r.  w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na terenie Gminy 

Masłów 

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński dopytał, czy będzie to dwa razy 

w roku.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że dwa razy w roku odbiór, a oprócz tego 

Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów na bieżąco przyjmuje również tekstylia.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie.  

Opiniują: Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

Komisja Budżetu i Finansów 

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIX/222/2020 Rady Gminy Masłów z dnia 

29 maja 2020 r.  w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na terenie 

Gminy Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/113/2025 została podjęta. 

 

f) w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectwa Wola Kopcowa na terenie gminy Masłów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zapytał z jakiej daty jest 

rozstrzygnięcie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński wskazał, 

że w uzasadnieniu do uchwały jest data - 12 września 2024 roku.  

Przewodniczący Rady zapytał, który podmiot urbanistyczny prowadził sprawę. 

Kierownik referatu BIGP odpowiedział, że było to biuro DAMKAR Damian Maleszak. 
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Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato dodał, że pan Damian Maleszak uczestniczył  

w posiedzeniu komisji, gdzie dyskutowana była ta sprawa.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał także, czy Kierownik BiGP ma wiedzę czy wyrok był 

kierowany do wiadomości rady gminy. 

Kierownik odpowiedział, że nie ma tej wiedzy.  

Brak kolejnych głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego sołectwa Wola Kopcowa na terenie gminy Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/114/2025 została podjęta. 

 

g) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania 

Gmin wchodzących w skład aglomeracji Kielce przy realizacji zadania 

polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Kielce 

Dariusz Korczyński Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej 

przedstawił projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji Kielce przy realizacji zadania 

polegającego na zmianie obszaru i granic aglomeracji Kielce 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 
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Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/115/2025 została przyjęta. 

 

h) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji sanitarnej na 

działce nr ewid. 192/33 w msc. Wiśniówka, obręb Dąbrowa, gm. Masłów 

Projekt uchwały omówił Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej 

Dariusz Korczyński. 

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji, Komisja Budżetu i Finansów 

Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji 

sanitarnej na działce nr ewid. 192/33 w msc. Wiśniówka, obręb Dąbrowa, gm. Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/116/2025 została podjęta. 

 

i) w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato poinformował, że zaproponowane stawki są stawkami 

przedyskutowanymi i ustalonymi wspólnie ze strażakami na Zarządzie Gminnym 

Ochotniczych Straży Pożarnych.  

Komendant OPPOŻ. Paweł Górniak szczegółowo przedstawił projekt uchwały, 

proponowane stawki i skutki finansowe wynikające z proponowanych zmian.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński, w nawiązaniu do przekazanej 

informacji dotyczącej aktualizacji stawek raz na dwa lata, zwrócił się z pytaniem kiedy była 

ostatnia zmiana stawek.  

Komendant OPPOŻ. odpowiedział, że w grudniu 2023 roku. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy odbywa się to na wniosek strażaków.  

Paweł Górniak odpowiedział, że przepis nie definiuje tego jednoznacznie, lecz wskazuje 

że zmiana ma być nie rzadziej niż raz na dwa lata.  

Przewodniczący Rady zapytał także jak ta zmiana ma się do stawek w sąsiednich 

gminach, czy jesteśmy na podobnym poziomie.  

Komendant OPPOŻ. Paweł Górniak poinformował o wysokości stawek w gminach 

ościennych, w których również dokonywana jest aktualizacja w ostatnim czasie.  
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Przewodniczący Rady dodał, że rozumie z wypowiedzi, że ta stawka została 

zaakceptowana przez strażaków.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że uczestniczył w spotkaniach Zarządu 

Gminnego OSP. Proponowana stawka była przedyskutowana i przedstawiona przez 

strażaków i wynika ona z pełnej zgody pomiędzy strażakami i urzędem.   

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński odpowiedział, że żadnego sporu 

w tej materii nie widzi. Przewodniczący poruszył tę kwestię, ponieważ z rozmów ze 

strażakami wynika, że jest problem z nowym naborem młodzieży. Dlatego zdaniem 

Przewodniczącego te stawki powinny być urealniane.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło  

w nawiązaniu do pierwszej części wypowiedzi dodał, że wniosek poprzedniej stawki był 

składany przez Zarząd Gminny OSP.  

Wiceprzewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Wojciech Haba 

zwrócił się z pytaniem do pani mecenas, czy jako radny i jednocześnie strażak ratownik 

powinien wziąć udział w głosowaniu.  

Radca Prawny Iwona Kowalska wyjaśniła zapisy w tej materii i zarekomendowała, aby 

radni strażacy nie brali udziału w głosowaniu, uzasadniając tę rekomendację 

orzecznictwem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach.  

Radny Piotr Zegadło poinformował, że dla dobra sprawy nie będzie brał udziału  

w głosowaniu, choć nie zgadza się z tą opinią. Radny zwrócił uwagę, że sytuacja byłaby 

patowa, gdyby wszyscy radni byli jednocześnie strażakami.  

Radca Prawny Iwona Kowalska zgodziła się z wypowiedzią radnego i dodała, że 

analogicznie w przypadku diet radnych – decyzję podejmują radni i nie jest to uznane za 

interes prawny. Ale naszą rolą jest dbanie o utrzymanie uchwał w mocy prawnej.  

Przewodniczący Rady dodał, że uchwałami inkasenckimi zajmował się w całym 

województwie i w tej materii orzecznictwo rozdziela kwestie diet od tego interesu, który 

dotyczy inkasentów.   

Radny Piotr Zegadło - (Ad Vocem) zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego, czy jest 

możliwość wystąpienia do organu nadzoru o wydanie opinii w kwestii głosowania nad 

ekwiwalentem.  

Radca Prawny Iwona Kowalska odpowiedziała, że póki nie będzie zmiany orzecznictwa 

w tym zakresie, to wyznacznikiem jest orzecznictwo naszego sądy administracyjnego, 

które w tej chwili jest jednoznaczne. Jedyną drogą byłoby głosowanie radnego strażaka, 

rozstrzygnięcie nadzorcze a następnie kwestionowanie tego rozstrzygnięcia w trybie 

postępowania sądowego. Pani Mecenas nie rekomenduje takiego stanowiska.  

W odpowiedzi Przewodniczący Rady wyjaśnił, że nie było głosów, które kwestionowałyby 

zasadność aktualizacji tych kwot. Zdaniem Przewodniczącego głosowanie zgodnie  

z rekomendacją pani mecenas.  

Radny Zegadło dodał, że też chciałby zagłosować dla strażaków.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie.  
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Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

Głosowano w sprawie: wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

OSP 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Piotr Kapuściński, Tomasz 

Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna Łakomiec, Andrzej Pedrycz, 

Renata Samiczak 

BRAK GŁOSU (2) 

Wojciech Haba, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/117/2025 została podjęta. 

 

j) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki przedstawił szczegółowo projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował o swoich 

zastrzeżeniach w zakresie termomodernizacji. Wątpliwości Przewodniczącego Rady, 

które były również przedmiotem rozmów z audytorami dotyczyły banku energii, wymiany 

źródła ciepła, remontu dachu na budynku CEiK,  oraz przyłącza energetycznego. Część 

wątpliwości np. dotycząca wskaźników kosztów energii została wyjaśniona. 

Przewodniczący Rady przytoczył przykłady kosztów wypowiedzi audytora dotyczące 

przedstawionych wątpliwości. Zdaniem Przewodniczącego Rady termin dwunastu 

miesięcy jest mało realny na realizację projektu, ponieważ zagrożeń dotyczących tego 

projektu jest bardzo dużo, a przedstawione koszty będą wyższe niż zakładane.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato podkreślił, że wnioskuje do Rady Gminy  

o zabezpieczenie środków na wkład własny, który pozwoli na złożenie wniosku. Firma 

audytorska pana Krzysztofa Żmudzkiego to profesjonalna firma, która przygotowuje tego 

typu dokumenty dla wielu samorządów i wójt nie podważa umiejętności autora  

i rzetelności wykonania tych dokumentów. Wójt Gminy przedstawił założenia zawarte  

w projekcie termomodernizacji i odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady, który 

jego zdaniem przytoczył tylko pojedyncze elementy dyskusji, jaka się odbyła w tej sprawie. 

Wójt zapewnił, że gmina jest w stanie zrealizować ten projekt a zgłaszane wątpliwości 

były wyjaśniane (przyłącze energetyczne jest możliwe- warunki otrzymamy na dniach). 

Odnośnie dworu Stefana Żeromskiego wójt wyjaśnił wątpliwości dotyczące ogrzewania 

tego obiektu. Wójt Gminy przypomniał terminy spotkań, w których uczestniczyli autorzy 

opracowania i na których można było rozwiać wątpliwości. Pole do rozmów było i jest.  
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Natomiast problemem jest fakt, że wnioski państwa radnych od samego początku dyskusji 

w tej sprawie nie zostały skonkretyzowane, aby krok po kroku rozwiewać wątpliwości. 

Oczywiście były zgłoszenia, te pisma docierały do nas i na bieżąco urząd odpowiadał.  

Kierownik referatu Promocji i Rozwoju Gminy Agnieszka Borycka poinformowała, że 

nabór rusza 10 lutego i pierwszego dnia należy być przygotowanym do złożenia wniosku, 

gdyż nabór zostanie zamknięty w momencie wyczerpania alokacji, która wynosi 90 mln zł 

na całą Polskę.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato dodał, że kwestie związane z kwalifikowalnym kosztem 

wymiany dachu, o czym mówił przewodniczący, będą znane na późniejszym etapie, ale 

staramy się powalczyć o tę kwalifikowalność. Podsumowując wójt dodał, że jego 

obowiązkiem było ponowne przedłożenie Radzie Gminy prośby o uzyskanie zgody na 

zabezpieczenie wkładu własnego do tego wniosku. 

Kierownik PiRG Agnieszka Borycka wyjaśniała kwestie związane z kwalifikowalnością 

remontu dachu,  który można zaliczyć jako prace niezbędne do termomodernizacji, co 

zostało już ujęte w audycie energetycznym. Kierownik PiRG przytoczyła zapisy 

regulaminu.  

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński wyjaśnił 

kwestie mocy energetycznej dla tego obiektu i poinformował, że warunki zostały 

przygotowane przez Zakład Energetyczny i ma potwierdzenie od pracownika zakładu, że 

przygotowywana jest umowa. W zakresie wymiany źródła ogrzewania kierownik wyjaśnił, 

że przy zastosowaniu pompy ciepła konieczna jest wymiana wewnętrznego sieci 

ogrzewania na odpowiednio większe grzejniki, by zapewnić komfort cieplny. Ten system 

się sprawdza, czego przykładem jest np. dużo większy budynek szkoły w Masłowie, czy 

Mąchocicach Kapitulnych.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz zabrał głos informując, że 

też wnioskował by pewne prace termomodernizacyjne były wykonane w budynku świetlicy 

w Dolinie Marczakowej. Jednak po przeanalizowaniu audytów, które zostały 

przedstawione, zgodnie z tym co radny powiedział na komisjach, liczył, że będzie większa 

szansa na to, by inwestycja miała większe możliwości zwrotu. Radny zaznaczył również, 

że mimo iż te zadania w budżecie są osobno, to radni głosują je razem. Zdaniem radnego 

wymiana źródła ciepła w świetlicy jest konieczna nie tylko ze względów ekologicznych.  

Wójt Gminy odpowiedział, że cały czas dyskutujemy, aby dojść do porozumienia. 

Natomiast ciężko jest z naszej strony spełnić oczekiwania, bo nie wiemy do końca o co 

chodzi. Wójt powtórzył kwotę wkładu własnego i potwierdził konieczność wymiany pieca 

w świetlicy w Dolinie Marczakowej jak również w Szklanym Domu (15 letni piec). Koszty 

wymiany źródeł ciepła i konieczność docieplenia i uszczelnienia dachu to spore koszty, 

dlatego staramy się o dofinansowanie. Jeśli z niego nie skorzystamy, to i tak czekają nas 

te prace remontowe i trzeba będzie je zrealizować ze środków własnych. Wójt ponownie 

podkreślił umiejętności i wiedzę audytora, który współpracuje z różnymi samorządami.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy  Mateusz 

Durlik zapytał czy były prowadzone rozmowy z sołtysami poszczególnych sołectw i jakie 

są ich opinie.  

Wójt Gminy odpowiedział, że sołtysi nie odpowiadają na sprawy techniczne, gdyż są od 

tego fachowcy. Sołtysi wiedzieli, że takie działania będą realizowane, oczywiście nie pod 

względem szczegółów technicznych.  

Sołtys sołectwa Dolina Marczakowa Adam Stachura zabrał głos informując, że budynek 

nie jest dla radnych, sołtysów tylko dla ludzi, dla dzieci. Jeśli dzieci nie będą miały gdzie 

pójść, to pójdą pod sklep.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło 

poinformował, że odebrał wypowiedź sołtysa, że zależy mu na poprawie warunków w tym 

budynku. Radny dodał, że w szeregu dyskusji padły odpowiedzi na nurtujące radnych  

i przewodniczącego wątpliwości. Dlatego tym bardziej radny jest przekonany  

o konieczności przeprowadzenia termomodernizacji i będzie głosował za realizacją tego 

zadania.  

Przewodniczący Rady zabrał głos informując, że problem jest w tym, iż jest to 

niepoliczone i podał przykład zużycia energii. Przewodniczący Rady dodał, że pracownicy 

w Szklanym Domu siedzą w kurtkach i sami pracownicy obawiają się, że po wymianie 

źródła ciepła będzie jeszcze chłodniej. Przewodniczący dodał, że sam audytor podczas 

spotkania stwierdził, że dobór tych urządzeń to temat projektu, więc radny obawia się, że 

kwota 400.000 zł nie będzie kwotą podwójną. Przewodniczący zapytał kierownika BiGP 

jak wygląda kwestia mocy zamawianej i kosztów związanych z użytkowaniem przyłącza.   

Kierownik referatu BiGP Dariusz Korczyński odpowiedział, że nie ma jeszcze warunków 

technicznych i umowy, ale moc 95 kW wynika z czysto technicznych przeliczeń  

i przewiduje rezerwę na ewentualne źródło ciepła dla dworku. Jest zapewnienie takiej 

mocy podania.  

Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, że w przypadku mocy zamawianej 

przekraczającej 40 kW podmiot płaci 30 zł od 1 kW powyżej tej mocy. Dlatego oczekiwania 

radnych dotyczyły przeliczenia jakie będą koszty użytkowania na koniec miesiąca. 

Wiadomo, że to nie są wyliczenia, które dadzą jakąś większą perspektywę i podał przykład 

rachunku za prąd w świetlicy w Ciekotach za miesiąc październik i listopad, który wniósł 

4.000 zł. Wcześniej rachunki były na poziomie 300 - 400 zł w tym obiekcie. Dlatego  

w Szklanym Domu może okazać się, że rachunki będą na poziomie 10.000 zł i nie 

możemy tego nie liczyć.  

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel zabrał głos informując, że tak 

jak mówił wójt – dyskusja była omawiana szeroko. W kwestii wypowiedzi kierownika BiGP 

radny uważa, że na tym etapie koszty przyłącza powinny być wyliczone, bo może okazać 

się, że to duże przyłącze będzie droższe niż dwa mniejsze. Kolejna sprawa – wysokość 

wkładu własnego, podawana przez wójta kwota dotyczy tylko tego roku, całkowita kwota 

wkładu własnego podawana na dzień dzisiejszy to 650.000 zł. W odniesieniu do 
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wypowiedzi radnego Zegadło, radny Ksel odpowiedział, że jego zdaniem nie wszystkie 

wątpliwości zostały wyjaśnione mimo obszernej dyskusji.   

Wójt Gminy poinformował, że zada Przewodniczącemu pytanie, ale nie oczekuje 

odpowiedzi: którzy pracownicy CEiK Szklany Dom twierdzili, że pompy ciepła sobie nie 

poradzą i nie będą ogrzewać budynku. Wójt podkreślił, że jest w stałym kontakcie  

z jednostkami i takich sygnałów nie miał. W przypadku świetlicy w Ciekotach wójt 

podkreślił, że pompa ciepła jest dopiero uruchamiana  z uwagi na konieczność wymiany 

licznika na dwukierunkowy. Z obserwacji po różnych dyskusjach wynika, że nawet jak 

wątpliwości są rozwiązywane, to szuka się kolejnych wątków by być na nie. Wójt gminy 

podkreślił, że wkład własny w wysokości 639.324,00 zł do pozyskanych pieniędzy  

z zewnątrz w wysokości 2.779.674 zł to kwoty szacowane, które po przetargu mogą ulec 

zmianie w obu kierunkach i przypomniał o kosztach około 100.000 zł na dokumentację. 

Wójt zaznaczył, że opiniując projekt negatywnie odbieramy sobie szansę na odpowiedź 

czy te pieniądze otrzymamy. Ale jest to decyzja państwa radnych, którą będę realizował.  

Brak kolejnych głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Wojciech Haba, Artur Lis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

PRZECIW (7) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław 

Kuzka, Michał Leśkiewicz, Justyna Łakomiec 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mateusz Fąfara 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Projekt uchwały został odrzucony przez Radę Gminy Masłów. 

  

k) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2025 

– 2031 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki poinformował, że w związku z odrzuceniem 

projektu zmiany budżetu gminy, podjęcie tej uchwały przez Radę Gminy będzie 

skutkowało postępowaniem nadzorczym Regionalnej Izby Obrachunkowej.   

Brak głosów w dyskusji. 
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Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 

2025 – 2031 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Wojciech Haba, Artur Lis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

PRZECIW (7) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław 

Kuzka, Michał Leśkiewicz, Justyna Łakomiec 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mateusz Fąfara 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Projekt uchwały został odrzucony przez Radę Gminy Masłów. 

 

l) w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Masłów na 

2025 rok 

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel poinformował, że dokument 

został przedstawiony na komisjach, nie było uwag więc wnosi o ich przegłosowanie.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło dodał, że 

poszczególne komisje przyjęły plany pracy. 

Brak kolejnych głosów w tym punkcie. 

Wobec braku głosów odrębnych, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Masłów 

na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Piotr 

Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, Justyna 

Łakomiec, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (2) 

Teodora Jagiełło, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XV/118/2025 została podjęta. 
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9. Sprawozdania z pracy komisji stałych za 2024 rok 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ponieważ nie było uwag do 

przedstawionych sprawozdań uznaje się za przyjęte. 

 

10. Informacje i zapytania sołtysów 

Sołtys sołectwa Masłów Pierwszy Małgorzata Kozubek podziękowała za założenie świateł 

przy krzyżówce ulic Świętokrzyska i Lotnicza, które znacząco poprawiają 

bezpieczeństwo. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy  Mateusz 

Durlik zabrał glos odnośnie ulicy Polnej na pograniczu z gminą Górno. Czy planowane 

jest jakieś spotkanie, jeśli tak to kto będzie w nim uczestniczył. Sytuacja ma również 

związek z realizacją inwestycji na ulicy Wiosennej. Radny zwrócił się również pytaniem 

dotyczącym terminu realizacji dwóch projektów: odwodnienie na ulicy Walerego 

Przyborowskiego oraz projekt drogi ulicy Wiosennej – jaki jest termin projektu.  

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

odpowiedział, że nie ma w głowie wszystkich terminów projektów, bo jest ich dużo. Wobec 

czego potrzebuje chwili na zweryfikowanie terminu, aby móc rzetelnie odpowiedzieć.   

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odniósł się do drugiej części wypowiedzi radnego 

informując, że spotkanie z wójtem Przemysławem Łysakiem odbyło się początkiem 

stycznia. Wypowiedź pana wójta dawała dużą nadzieję na nawiązanie tej współpracy, ale 

wójt ma trudną sytuację jeżeli chodzi o możliwości wprowadzania zadań do budżetu. 

Rozmowy dotyczyły ulicy Wiosennej i Polnej oraz ulicy Krótkiej.  

Kierownik BiGP przedstawił szczegółowo terminy realizacji projektów wspomnianych 

zadań.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zwrócił się z prośbą do wójta  

o podjęcie działań zmierzających do weryfikacji zużycia energii w obiektach na terenie 

gminy. Przewodniczący Rady podał przykład świetlicy w Dolinie Marczakowej i kontenera 

w Brzezinkach.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło zwrócił 

uwagę, że to nie jest właściwy punkt na tę sprawę.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński przeprosił za błąd.  

Radny Durlik w nawiązaniu do sprawy ulicy Wiosennej zapytał, czy planowane są 

konsultacje społeczne z mieszkańcami.  

Kierownik referatu BiGP Dariusz Korczyński odpowiedział, że konsultacje z radnymi w 

tym zakresie się odbyły dwukrotnie. Do tej pory nie były prowadzone konsultacje 

projektów technicznych z mieszkańcami. Gmina dysponuje właściwym pasem drogowym, 

na którym projektant ma obowiązek umieszczenia urządzeń drogowych. Kluczowym 

zadaniem jest rozwiązanie odprowadzenia wody.   
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Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Mirosław Kuzka zapytał na jakim etapie jest wyniesione przejście dla pieszych na ulicy 

Łysogórskiej. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato przedstawił terminy i treść korespondencji ze 

Starostwem Powiatowym. Zadanie będzie współfinansowane z Powiatem Kieleckim wraz 

z dokumentacją projektową (50% - 50%). Wójt wymienił zadania, które będą realizowane 

na tych samych zasadach (wyniesione przejście dla pieszych obok GOPS w Masłowie 

Pierwszym wraz z oświetleniem, wyniesione przejście dla pieszych obok szkoły  

w Brzezinkach, przejście dla pieszych w Mąchocicach – Scholasteria przy skrzyżowaniu 

dróg powiatowych, w Ciekotach – wykonanie przejścia i przejazdu dla rowerów przy 

skrzyżowaniu dwóch dróg koło kapliczki). Wójt poinformował również o planowanych 

analizach dotyczących ustawieniach dwóch pomiarów prędkości.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie. 

 

11. Sprawy różne 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński powtórzył prośbę dotyczącą 

analizy zużycia energii w obiektach. Przewodniczący Rady zapytał również czy 

wyznaczono datę podpisania porozumienia z powiatem, przytaczając treść odpowiedzi 

Starosty ze stycznia br. przewodniczący poprosił o wyświetlenie zdjęcia nr 1, które zrobił 

przed sesją. Na zdjęciu miejsce, w którym stała komisja bezpieczeństwa, czyli przejście 

o którym rozmawiamy. Kilka tygodni wcześniej, w nieodległym miejscu doszło do 

podobnego zdarzenia. Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do wójta, by dopiąć ten 

temat.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił, że sprawa przejścia była analizowana dużo 

wcześniej i została zgłoszona do Mobilnej Gminy. Skoro jest potrzeba pilnego działania, 

to gmina zgłosi zmianę zadań wprowadzając w to miejsce zatokę autobusową  

w Mąchocicach – Scholaterii. W kwestii funkcjonowania budynków i zużycia energii wójt 

wyjaśnił, że obiekty są wykorzystywane z różnym przeznaczeniem i częstotliwością, więc 

naturalne są różnice zużycia energii. Na bieżąco kontrolowane są wydatki i analizowane 

oszczędności. W zakresie hostelu Lubrzanka wójt przypomniał, że jest to obiekt 

zamknięty od dawna, gdzie część budynków nie była modernizowana. Wójt przypomniał 

jakie było przeznaczenie tego miejsca, koszty utrzymania i dodał, że obiekt jest 

przygotowywany do sprzedaży.  

Mimo wszystko Przewodniczący Rady poprosił o weryfikację, czy jest szansa na przejście 

tam na oświetlenie solarne lub zrezygnować z tego oświetlenia.  

Wójt Gminy dodał, że analizowane był założenie lamp solarnych, ale nie spełniały one 

swojego zadania. System monitoringu (czujki, kamery), który jest tam utrzymywany 

wymaga oświetlenia terenu w celu zapewnienia bezpieczeństwa tego obiektu.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Mateusz Fąfara zwrócił się z pytaniem od 

mieszkańców ul. Górnej. W związku z tymczasową zmianą trasy autobusu jest sygnał od 
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mieszkańców, że jest potrzeba zatrzymywania się na wysokości posesji 166, ale nie jest 

to możliwe, ponieważ przystanek nie jest zaewidencjonowany. Dzieci muszą iść  

z odległego przystanku, a brak chodnika sprawia, że nie jest bezpiecznie.    

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że oczywiście jest szansa na rozwiązanie tej sprawy, 

którą przekaże do Centrum Usług Wspólnych, zajmującego się organizacją dowozu 

dzieci.  

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel zapytał o termin wyceny 

obiektu Hostelu Lubrzanka.  

Wójt Gminy odpowiedział, że termin kończy się jutro, informacja będzie dostępna.  

Przewodniczący Rady poinformował, że przez uchwaleniem budżetu wyznaczyli sobie 

pewne kierunki działań dotyczące inkasa, deklaracji podatkowych i weryfikacji podmiotów 

prowadzących działalność gospodarczą. Przewodniczący Rady otrzymał listę podmiotów 

gospodarczych i zapytał wójta o system weryfikacji czy dany podmiot rejestrując się na 

terenie gminy Masłów równolegle dokonuje zgłoszenia pod kątem podatkowym. Z racji 

różnych możliwości założenia działalności (niekoniecznie w urzędzie) przewodniczący 

wyobraża sobie, że co pewien okres czasu powinna być weryfikowana lista 

przedsiębiorców z informacją do celów podatkowych. Przewodniczący Rady zapytał 

wójta, czy możemy sobie wyznaczyć termin, w którym udałoby się dokonać tej analizy.    

W kwestii inkaso Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że spotkania się odbyły 

w tym zakresie.  

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki odpowiedział, że jest dokładnie tak jak pan 

Przewodniczący sobie wyobraża, czyli na bieżąco taka analiza jest prowadzona.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy jesteśmy w stanie stwierdzić, że wszystkie podmioty 

zarejestrowane w CEiDG są zweryfikowane także mamy stosunek 1:1.  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że takiego stosunku nigdy nie będzie i podał przykłady 

działalności, które nie mają stałego miejsca prowadzenia działalności i wyjaśnił że 

obowiązek podatkowy ciąży na właścicielu nieruchomości, a niekoniecznie na 

przedsiębiorcy.   

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest to na bieżąco weryfikowane.   

Skarbnik Gminy odpowiedział, że dokładnie tak, natomiast nigdy nie będzie tak, że 100 

zarejestrowanych przedsiębiorców to dokładnie to samo 100 deklaracji podatkowych  

i podał kolejne przykłady.   

Przewodniczący Rady dopytał czy ci, którzy powinni zgłosić deklarację w systemie 

podatkowym są zweryfikowania pod kątem spełnienia obowiązku.   

Skarbnik Gminy wyjaśnił szczegółowo zasady informując, że osoby które zgłaszają 

działalność gospodarczą i nie wykazują powierzchni do opodatkowania są proszeni o 

złożenie oświadczenia pod odpowiedzialnością karną, że nie wykazuje powierzchni do 

opodatkowania.  

Przewodniczący Rady dodał, że rozumie iż dzieje się to na bieżąco. Przewodniczący 

poruszył również kwestie terminowości odpowiedzi na interpelacje i zapytania podając 
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przykład interpelacji radnej Justyny Łakomiec w sprawie utworzenia przystanku 

autobusowego.  

Przewodnicząca Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Justyna Łakomiec zabrała 

głos informując, że ponieważ otrzymała odpowiedź, że zostanie poinformowana  

o terminie posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, chce zapytać czy ten termin został już 

ustalony.  

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

odpowiedział, że termin ustala starostwo w porozumieniu z policją. Do urzędu jeszcze ta 

informacja nie dotarła.  

Sekretarz Gminy Masłów Zbigniew Zagdański zapewnił, że urząd dokłada wszelkich 

starań by wystąpienia radnych były szybko i sprawnie realizowane. Sekretarz odniósł się 

do sprawy komisji bezpieczeństwa, której posiedzenia odbywają się po zgrupowaniu kilku 

wniosków. Sekretarz przypomniał, że nie wszystkie wystąpienia radnych wpływają na 

właściwy adres i zapewnił, że nie jest to przeszkoda do realizacji wniosków czy 

interpelacji.  

Przewodniczący Rady odniósł się do tej wypowiedzi informując, że wielokrotnie 

interweniował w tej kwestii i porównał ilość interpelacji i wniosków złożonych w gminie 

Masłów do ilości złożonych w Starostwie i mieście Kielce. W ubiegłym roku padł rekord 

39 interpelacji i wniosków radnych, co paraliżuje pracę tego urzędu. Przewodniczący 

Rady przypomniał ustalenia dotyczące obiegu interpelacji i wniosków radnych.  

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel odniósł się do wypowiedzi 

sekretarza odnośnie Komisji Bezpieczeństwa informując, że nie zgadza się z tym, że 

pracownik nie wysyła wniosku bo wie, że komisja się nie zbierze. Radny przytoczył 

przypadek zwołania komisji przed świętami.  

W odpowiedzi Sekretarz Gminy wyjaśnił, że nie przypomina sobie by w swojej wypowiedzi 

stwierdził że ilość interpelacji paraliżowała pracę urzędu, bo tak nie jest.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz podziękował sekretarzowi 

za tę wypowiedź i wyraził wolę spotkania się z sekretarzem w któryś poniedziałek w celu 

wyjaśnienia wątpliwości o których pisał.   

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato dodał, że w urzędzie robione jest wszystko w takim 

tempie jakie jest możliwe, czyli najszybsze. Są sprawy terminowe, sprawy związane  

z obsługą mieszkańców i spora ilość pism, maili kierowanych przez państwa. Wójt 

zaznaczył, iż ta wypowiedź jest pozytywna, co do ilości korespondencji. Jednak 

kierowanie jej na sekretariat ułatwia jej obieg, bo pisma trafiają na biurko wójta bądź 

kierowników, którzy dekretują je zgodnie z kompetencją. Pojawiły się zarzuty, że 

informacje są odsyłane z innego maila, ale to wynika z realizacji pism. Urząd w żaden 

sposób nie utrudnia przepływu tych informacji. Wójt podkreślił, że podstawą budowania 

dobrych relacji jest rozmowa. Państwo przyjęli formę kontaktu mailowego czy za 

pośrednictwem pism, oczywiście macie do tego prawo. Jednak wójt zaapelował o wspólne 

rozmowy, spotkania, co pozwoli osiągnąć lepsze efekty współpracy. Wójt zaznaczył, że 
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nie mówi tego do wszystkich, bo są wśród państwa radni, którzy rozmawiają, kontaktują 

się z urzędem. 

Przewodniczący Rady poinformował o sytuacji jaka miała miejsce w Ciekotach, gdzie 

pracownicy gminy łatali dziury w drodze poprzez najeżdżanie kołem samochodu na masę. 

Nie wygląda to profesjonalnie, warto z budżetu wydatkować środki na to.  

Wójt Gminy odpowiedział, że zagęszczarkę gmina ma, choć chwilowo była uszkodzona. 

Środki, które są w budżecie przeznaczone są na kosiarkę i inne działania. Wójt zaznaczył, 

że te działania są doraźne i pracownicy podejmują interwencje widząc takie sytuacje na 

drogach. Wójt poinformował w jakim stanie jest sprzęt służący do napraw.  

Przewodniczący Rady dodał, że trzeba zainwestować kiedy sprzętu brakuje.  

Sołtys sołectwa Wola Kopcowa Edward Mazur zabrał głos informująco sytuacji jaka miała 

miejsce w Woli Kopcowej, gdzie doszło do awarii sieci. Wójt ma rację, że podejmowane 

są działania doraźne, bo czekając na reakcję powiatu (droga powiatowa), ktoś mógłby 

uszkodzić sobie auto, albo droga byłaby nieprzejezdna. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że zgadza się z wypowiedzią sołtysa że tematy 

doraźne trzeba realizować, ale nie zgadza się, że trzeba je wykonywać kołem od 

samochodu.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie. 

 

12. Zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr 

Kapuściński o godz. 17:58 zamknął obrady XV sesji Rady Gminy Masłów. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów   

Piotr Kapuściński      

  

Przygotował: Joanna Synak 

 


